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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 
s blížícím se koncem volebního období 2006 

až 2010 mi dovolte, abych provedl krátkou 
rekapitulaci výsledků v oblasti investiční výstavby 
dosažených zastupitelstvem obce v průběhu těchto 
let.  

Dlouhodobý hmotný majetek obce se 
podařilo zvýšit  z 89, 1 miliónů Kč na konci r. 2006 
na hodnotu 114, 1 miliónů Kč k datu 31.05.2010.  
Tato hodnota do konce roku 2010 ještě vzroste o 
hodnotu v současné době prováděné investice 
„Víceúčelový obecní dům – I.etapa“, kterou vítěz 
výběrového řízení společnost STAMONT-Pozemní 

stavitelství s.r.o. dle smlouvy o dílo dodá za 13, 03  
miliónů Kč  s předáním stavby 1. 10.2010. 

Hodnota výše uvedeného majetku je kryta 
k 31.05.2010 cizími zdroji(úvěrem) ve výši pouze 
3,5 miliónů Kč, který je splácen čtvrtletně ve 
250.000,00 Kč splátkách. 

Vývoj základních ekonomických ukazatelů 
obce (příjmy celkem, výdaje, daňové příjmy a 
velikost dotací)  v jednotlivých létech 2001 až 2010 
dokladuji na následujícím sloupcovém grafu. 

 

Vývoj základních ekonomických ukazatel ů obce Pustá Polom

0 

5 000 

10 000 

15 000 

20 000 

25 000 

30 000 

35 000 

Roky

tis
. K
č

Příjmy 14 694   15 935   30 147   28 201   15 918   17 665   15 158   19 181   28 950   29 780

Výdaje 14 306   15 601   24 973   27 565   14 894   18 883   13 618   20 841   29 214   31 986

Dotace 2 080   3 679   11 486   11 900

Daň. příjmy 12 059   11 398   10 383   11 124   
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Nárůst hodnoty majetku obce byl umožněn 
především projekty na které se podařilo díky 
kvalitně zpracované dokumentaci a zdůvodněnými 

žádostmi získat finanční prostředky. Přehled těchto 
projektů, jejich celkové náklady a podíl dotace 
uvádím v následující tabulce.   

 
Pol. Název projektu Rok realizace a 

zdroj dotace 
Celkové náklady 

Kč 
Finanční dotace 

Kč 
1. Parkoviště před areálem SC 2007 – MMR ČR 589 703 374 000 

2. Kopírka – Czech Point 2007 – MV ČR 56 048 50 000 

3. Výměna oken zdrav.  Střediska 2008 – MSK 300 000 150 000 

4. Proj. dokum. ÚR – ČOV a kanal.  2008 – MSK 1 782 382 1 336 000 

5. Proj. dokum. Obecní dům 2008 – MSK 1 372 000 686 000 

6. Modern. výuk. Prostředků – ZŠ 2008 – ÚRR 
MSK 

4 806 790  4 446 280 

7. Cistern. automob. stříkačka 2009 – MV ČR 6 199 861 2 500 000 

8. Stromořadí směr K Zátiší 2009 – SFŽP ČR 398 378 337 559 

9. ZŠ – střešní krytina budovy A a 
podlahy učeben  

2009 – MSK 903 452 400 000 

10. Up grade Czech Point 2009 - MSK 58 259 58 259 

11. Proj. dokum. SP – ČOV a kanal. 2009 – MSK 2 675 477 2 000 000 

12. Nový územní plán obce 2010 – MSK 476 400 381 120 

13. ZŠ – regulace vytápění a 
podlahy učeben 

2010 – MSK 770 000 462 000 

14. Obecní dům – realizace 2010 – ÚRR 
MSK 

14 080 646 8 798 021 

 Celkem  32 469 396 21 970 980  
 
 
Vedle těchto projektů, které již byly zrealizovány 
nebo u kterých realizace v současné době probíhá, 
jsou připravovány následující projekty, na které se 
bude obec pokoušet získat finanční dotaci a jejichž 
realizaci již  bude řešit nové zastupitelstvo obce, 
které vzejde z komunálních voleb v říjnu 2010. 
 
Jedná se především o realizaci čistírny odpadních 
vod(ČOV) a splaškové kanalizace v obci Pustá 
Polom, pro které stavební povolení s nabytou právní 
mocí získá obec v srpnu 2010. Stavba bude 
realizována ve třech etapách, každá do 40 miliónů 
Kč bez DPH (podmínka dotace SFŽP). Cena 
realizace vzejde z výběrového řízení (veřejná 
zakázka) na dodavatele ČOV a splaškové 
kanalizace,  které bude vypsáno ještě v 06/2010.  
Žádost o finanční dotaci pro stavbu, která by měla 

začít v r. 2011  bude podána u SFŽP na podzim r. 
2010.   
 
Dalšími projekty ve vysokém stadiu 
rozpracovanosti jsou: 

1. Vyztužení a úprava krovu budovy „A“ ZŠ  
2. Úprava vazníků a fasády tělocvičny ZŠ, 
3. Víceúčelové hřiště v areálu Sport-Clubu 
4. Komunitní kompostárna obce    

 
Obec ve volebním období 2007 až 2010 provedla 
nebo v současné době realizuje řadu staveb, které 
financovala výlučně ze svých prostředků – viz 
následující seznam: 
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Pol. Název projektu Celkový náklad 
realizace 

Kč 

1. Rekonstrukce sociálního zařízení v areálu hřbitova 122 287 

2. Odstavná plocha před prodejnou pana Býmy 191 831 

3. Vodovodní řad PE 90, PE 50 od ulice Lihovarská v délce 
189m 

445 128 

4. Živičný povrch multifunkční plochy v areálu Sport-Club 
 

103 844 

5. Chodník spojující ulici Na Dvorku se Sluneční ulicí  183 299 

6. Renovace pomníku obětí I. a II. světové války 28 500 

7. Nový septik u Domu zvláštního určení 309 400 

8. Živičný povrch - prodloužení ulice Lesní až na silnici III.třídy 224 914 

9. Přeložení horního  koryta potoka Sezina ze suchého poldru do 
spodního koryta Seziny v prostoru mokřadu pod bytovkou u 
ulice Na Kúty. 

45 029 

10. Dražba domu č.p. 94 (pro nový obecní dům)  950 000 

11. Vod. přípojka s měřením – areál hasičů na bývalé skládce 21 000 

12. Živičný povrch - prodloužení ulice Družstevní až na silnici 
III.t řídy 

193 071 

13. Přístřešek proti nepřízni počasí – zastávka u MŠkoly 82 500 

14. Infrastruktura ulice Luční – silnice, chodník, vodovod, 
plynovod, veřejné osvětlení, chráničky O2 kabelů, kanalizace 

6 735 511 

15. Chodník podél ul. Kyjovická před objektem Lesů ČR a 
domem B. Dudkové vč. posunu plotu před objektem Lesy ČR. 

160 000 

 Celkem 9 796 314 
 
Závěrem bych vám všem chtěl popřát příjemné prožití letní dovolené a školákům krásné prázdniny.   

Ing. M. Hrabovský starosta obce
 

Obec Pustá Polom         www.pustapolom.cz 

 
Telefonní a e-mailové spojení na OÚ Pustá Polom  
 
Číslo  Jméno  Umíst ění E-mail  
553 666 950 Fax   
553 666 951 Hana Pausová  Sekretariát urad@pustapolom.cz  
553 666 952 Jana Kotalová Matrika matrika@pustapolom.cz  
553 666 956 Ilona Murínová Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553666953 Aleš Onderka Bc. Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 955 Ing. Miroslav Hrabovský Starosta starosta@pustapolom.cz  
 Ing. Vít Čerbák Místostarosta mistostarosta@pustapolom.cz  
553 666 957 Michaela Haasová  Ú četní ucetni@pustapolom.cz  
553 666 958 Václav Hrbá č Vedoucí údržby udrzba@pustapolom.cz  
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Prosíme občany, aby po dobu rekonstrukce víceúčelového obecního domu používali k přístupu ke svým 
domovům jinou trasu než kolem tohoto objektu. Toto omezení bude trvat předběžně  do konce září 2010. 
Za tuto komplikaci se Vám omlouváme. 

Obecní úřad Pustá Polom 

 

ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ 

 
E-box lidem usnadní třídění drobných elektrozařízení 
 

Naše obec se ve spolupráci 
se společností ASEKOL a také díky 
vstřícnému jednání vedení prodejny 
TEMPO, rozhodla usnadnit 
občanům třídění vysloužilých 
malých elektrozařízení. Každý 
občan má nyní možnost zanést starý 
mobil, kalkulačku, telefon, drobné 
počítačové vybavení, discman nebo 
MP3 přehrávač do prodejny 
TEMPO (bývala Jednota) a zdarma 
se jej zbavit vyhozením do 
připravené nádoby, tzv. E-boxu. Je 
umístěn hned ve vstupním prostoru 
prodejny vedle schodiště. 
Kolektivní systém ASEKOL 
následně zajistí zdarma odvoz a 
ekologickou likvidaci.  
Hlavním cílem vedle usnadnění 

třídění drobných elektrozařízení je 
také zvýšení množství sebraných 
malých spotřebičů. Ty totiž většinou 
končí v komunálním odpadu. Pokud 
se elektrospotřebič obsahující zdraví 
škodlivé materiály vyhodí spolu 
s běžným odpadem do popelnice, 
nedojde k jeho recyklaci, ale skončí 
na řízené skládce. Tak zcela 
zbytečně dochází k hromadění 
odpadu, který by mohl být znovu 
využit. Naopak pokud je 
elektrozařízení odevzdáno 
k recyklaci, je zajištěno, že drtivá 
většina vysloužilého spotřebiče bude 
opětovně využita. Šetří se tak 
přírodní zdroje a životní prostředí. 
Podrobnosti o třídění elektroodpadu 
najdete na www.elektrosrot.cz. 

 
Rok 2009 v odpadovém hospodářství. 
 
Výsledky odpadového hospodářství za uplynulý rok 
2009 jednoznačně hovoří o tom, že třídění odpadů v naši 
obci je na vysoké úrovni přesto, že tento rok z hlediska 

odbytu a výkupu vytříděných složek nebyl vůbec 
jednoduchý. Tato skutečnost je zřejmá z následující 
tabulky. 

 

Odevzdané množství odpadu (t)  
Rok 
2006 

Rok 
2007 

Rok 
2008 

Rok 
2009 

sklo barevné 19,7 13,485 13,044 9,744 

sklo bílé 0 8 15,316 11,802 
plast 23,45 22,615 24,15 26,06 
nápojový kartón (NK) 0,0 0,06 0,86 0,82 
celkem ( sklo, plast, náp.kartón) 43,15 44,16 53,37 48,426 
Papír 4,8 8,32 9,4 9,4 
celkem ( plast,sklo,náp.kart,papír) 47,95 52,48 62,77 57,826 
kov 10,26 7,92 5,29 12,8 
celkem 58,21 60,4 68,06 70,626 
směsný odpad (KSO) 379 366,2 360,59 364,71 
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Podíváme –li se blíže na výsledky, zjistíme, že v roce 
2009 došlo u vytříděných složek odpadů ke snížení 
množství skla a velmi mírnému poklesu u nápojových 
kartónů oproti roku 2008. U ostatních komponentů došlo 
ke zvýšení vytříděného množství a u papíru zůstalo toto 
množství stejné. Došlo rovněž ke zvýšení odváženého 
komunálního odpadu (KSO) na skládku o cca 4t. Je 
otázka, proč dochází ke snížení množství odevzdaného 
skla, zda je to tím, že se více nápojů prodává v plastech 
anebo se projevil vliv hospodářské krize? 
 
V oblasti třídění odpadů jde o velmi dobré výsledky, za 
které patří poděkování všem občanům Pusté Polomi 
poctivě třídící odpad, základní škole, která organizuje 
sběr starého papíru a hasičům, kteří provádějí pravidelné 
svozy kovového odpadu. 
 
Na počátku minulého  roku nebylo vůbec zřejmé, jak se 
bude třídění odpadů dále vyvíjet v souvislosti 
s hospodářskou krizí. Nebyl odbyt na vytříděné složky, 
klesaly jejich ceny. V současné době se situace 
podstatně změnila k lepšímu. 
 
V r. 2009 a také pro rok 2010 zůstal poplatek za odpady 
pro jednoho občana za 430kč, který je nejnižší při 
porovnání s poplatky v obcích v okolí. Navíc každý 
občan obdrží po zaplacení poplatků za odpady 5ks pytlů 
na plasty a také pytle na nápojové kartóny. 
 
V r.2009 bylo odvezeno z naší obce na skládku a tam 
likvidováno skládkováním 364,71t komunálního odpadu 
(KSO), za což jsme zaplatili 590 621kč, to znamená, že 
1tuna nevytříděného odpadu (KSO) odvezena na 
skládku nás stála 1619,4kč.  
Je zcela zřejmé, že každé vytříděné množství odpadů 
představuje nemalou úsporu v nákladech na likvidaci 
komunálního odpadu. Podstatnou skutečností je také 
ochrana životního prostředí, snížení potřeb záboru půdy 
pro vytváření skládek, atd.  

 
I nadále se snažíme vytvářet v obci další předpoklady 
pro snižování množství odváženého komunálního 
odpadu (KSO) na skládky a zvýšení podílu vytříděných 
složek odpadů. Jak je uvedeno v jiném článku 
Zpravodaje, byl v prodejně TEMPO instalován E-box na 
již nepotřebná drobná elekktrozařízení. Není proto nutné 
čekat s jejich odevzdáním na mobilní sběr, který se koná 
2x ročně a nejbližší další se uskuteční v sobotu 11.září.  
 
Připravujeme rovněž zavedení sběru a shromažďování 
rostlinných zbytků z údržby zeleně a zahrad na území 
obce, jejich úpravu a následné zpracování na zelený 
kompost, a to v obecní komunitní kompostárně o 
kapacitě blížící se 150t rostlinných zbytků. Rostlinné 
zbytky (tráva, listí, bramborová nať, shnilé ovoce a 
zelenina, ořezané větve, piliny, atd.) se tedy nestanou 
odpadem, ale zeleným kompostem. Kompost bude 
využíván k údržbě a obnově veřejné zeleně na území 
obce, rovněž však jej bude možné rozdat zdarma těm 
občanům, kteří rostlinné zbytky do kompostárny 
odevzdávají, obdobně podnikatelům, kteří mají smlouvu 
s obcí o využívání zavedeného systému pro nakládání s 
komunálním odpadem.  
 
Dne 3. května byla v rámci mimořádné výzvy u Státního 
fondu životního prostředí České republiky podána 
žádost o dotaci na techniku komunitní kompostárny. 
V případě získání dotace bude zakoupen štěpkovač 
dřevních zbytků, traktor s čelním nakládačem, 
překopávač kompostu a prosévací síto pro konečnou 
úpravu kompostu. Výše dotace činí 90% celkových 
nákladů. 
Systém komunitního kompostování a způsob využití 
zeleného kompostu k údržbě veřejné zeleně na území 
obce bude stanoven obecně závaznou vyhláškou. 
 
 
.

Ing. Radomír Pastrňák, př. kom. živ. prostř.                       
 
 
 
 
 

 
 

Vandalství a zlodějna,... 
...  jen tak lze označit čin, který nějaký „dobrák“ provedl s kotvením vysázených stromů v aleji K Zátiší.  
16 stromů javoru horského přišlo o své podpůrné kůly. Nejde o žádné tyčky, ale dřeva o průměru 10 cm a 
délce 3 m.  Zloděj si odvezl 48 ks. Určitě to nenesl na zádech, ale byl to pěkně naložený vozík. Že by si 
„ostraváci“ přijeli pro dříví na zimu? Ani ne. Spíš to vypadá na tchoře ve vlastním kurníku. 

Pokud kdokoliv z vás něco zahlédl, neváhejte a informujte obecní úřad nebo policii ČR. 
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Otevřený dopis organizátorům cyklozávodu Škoda bike maraton – Ostrava 2010 
Vážení sportovní přátelé   

 
Vždy na jaře pořádáme  akci „Brontík Otík“. Spolu s dětmi čistíme příkopy kolem cest v okolí naší obce. 

Sbíráme odpadky, které neukáznění lidé během roku vyhodí při cestování po silnici. Učíme děti dbát o čistotu 

přírody, chovat se ohleduplně a slušně vůči svému okolí. 

Letos tato akce proběhla 17. dubna. Povedla se. Příkopy byly čisté, děti byly šťastné a na svou práci hrdé.  

Nepřáli bychom vám vidět jejich zklamání o týden později, po vašem závodu.  

Všude kolem trasy byly poházeny spousty obalů od energetických nápojů, past a tyčinek. 

Mysleli jsme si, že sportovci mají přírodu rádi!  

Jako účastník závodu Arctic Circle Race v Grónsku mám jednu skvělou zkušenost, o kterou se s vámi 

chci podělit. Po skončení jmenovaného závodu neuvidíte po trase ani jeden obal nebo jiný odpadek. Víte, jak je 

to možné? Organizátoři zdůrazňují všem závodníkům, jak je důležitá ochrana zranitelné polární přírody a mezi 

pravidla závodu patří i striktní zákaz odhození čehokoliv. V opačném případě je to důvodem pro diskvalifikaci. 

Zkuste to taky, prosím. 

Určitě to stojí za to. Pokud někdo uveze plnou láhev s nápojem, jistě uveze i prázdnou. Věřte mi, že to 

potěší mnoho lidí a přitom to nikomu neuškodí.  

 

S pozdravem Jiří Čech, sportovec a občan Pusté Polomi, kterému není všechno jedno. 

Tento dopis byl odeslán organizátorům cyklozávodu Škoda bike maraton – Ostrava 
 

HASIČI        www.sdhpustapolom.mysteria.cz

 
Hasičská jednotka v obci Pustá Polom 
 
  
 
Rád bych se pokusil krátce a 
jednoduše vysvětlit rozdíl mezi SDH 
(Sbor dobrovolných hasičů) a 
JSDHO (Jednotka sboru 
dobrovolných hasičů obce). 

I když se tyto zkratky příliš 
neliší, rozdíl je obrovský. SDH je 
nezisková organizace, tak jak ji 
každý zná. Zabývá se především 
pořádáním kulturních akcí, soutěží 
pro děti i dospělé, plesů, táborů, 
sběrem železného šrotu a podobně. 
Všechny její příjmy jsou z těchto 
akcí, podpořených sponzory. 
 Tyto finanční prostředky jsou 
většinou investovány do akcí 
následujících, protože pořádání takto 
velkého počtu a zvyšování jejich 
kvality není levná záležitost. Další peníze jsou 
investovány samozřejmě do našich nejmladších 
členů a v neposlední řadě taky do zvelebování 
areálu SDH. 

Naopak JSDHO je skupina vybraných 

schopných a dobře proškolených lidí, kteří mají s 
obcí Pustá Polom uzavřen určitý druh pracovní 
smlouvy, čímž se stávají vlastně jejími zaměstnanci, 
i když za práci nepobírají žádný plat. Obec jim 
samozřejmě platí potřebná školení a vybavuje je 
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potřebnými ochrannými a věcnými prostředky od 
zásahových obleků přes přilby, rukavice, hadice 
nebo hasicí přístroje až po hasičské automobily, 
kterými jezdí k událostem a vozí tyto věci s sebou. 
Nikdo přece po svých zaměstnancích nemůže chtít, 
aby si do práce brali vlastní montérky nebo tam 
jezdili svým traktorem. Jediná provázanost mezi 
SDH a JSDHO je pouze to, že členové JSDHO se 
ze 100% rekrutují z členů SDH. Hlasy z řad občanů 
Pusté Polomi o nadstandartní podpoře hasičů 
v podobě nákupu techniky a vybavení zde nejsou 
vůbec na místě. Obec pouze vybavila své 
zaměstnance tím, co uznala za vhodné, aby toho 
využívali k pomoci a ochraně Vás občanů. 
Mimochodem, zřizování a vybavení těchto jednotek 
obcemi je zakotveno přímo v zákoně (§29 Zákona 
č. 133/1985 Sb., o požární ochraně a vyhláška č. 
247/2001 Sb., o organizaci a činnosti jednotek 
požární ochrany). Snad se mi tedy podařilo 
pochopitelně sepsat hlavní rozdíly, a tím do 
budoucna předejít nedorozuměním, která občas 
vzniknou. 

JSDHO  Pustá Polom je nedílnou složkou 
IZS (integrovaného záchranného systému), zajišťuje 
požární ochranu v katastru naší obce a také v 
dalších přilehlých obcích, dle požárního 
poplachového plánu kraje, který je určen 
Hasičským záchranným sborem České republiky. 
Naší jednotce byly určeny obce Kyjovice, 
Hlubočec, Jakubčovice, Budišovice, Těškovice, 
Kyjovice-Zátiší. V těchto obcích by měla naše 
jednotka spolupracovat s tamní JSDHO a 
minimálně s jednou jednotkou Hasičského 
záchranného sboru. 

Naše jednotka požární ochrany (dále jen  
JPO) je zařazena do kategorie JPO III., což 
znamená, že výjezdový čas prvního vozu z hasičské 
zbrojnice v případě vyhlášení poplachu je 
maximálně do 10 minut a dále je předurčena k 
odchytu bodavého hmyzu. V celém okrese je cca. 5 
jednotek s tímto předurčením. 

Vyhlášení poplachu jednotce už není 
pomocí rotační sirény, jak tomu bývalo v dřívějších 
letech, ale systémem AMDS (Automated Message 
Delivery Systém). Je to automatický systém, který 
volá/posílá členům zásahového družstva hlasovu 
SMS zprávu na jejich osobní mobilní telefon. Oni 
musí buďto potvrdit přijetí této hlasové SMS zprávy 
a následně se dostavit do hasičské zbrojnice, nebo 
pokud jsou mimo obec, musí potvrdit svou 
nedostupnost. V  dnešní době se může stát, že 
jednotka sboru dobrovolných hasičů není schopna 
vyjet k zásahu (ať to jsou výjezdy na požáry 
komínů, lesních porostů, v tom horším případě k 

požárům obydlí, dále k dopravním nehodám, k 
odchytu bodavého hmyzu nebo likvidaci spadlých 
stromů na komunikaci) z důvodu nedostavení se 
členů zásahového družstva, a právě proto je 
využíváno svolávacího systému s potvrzením 
přijetí. 

Zaměstnavatelé však nejsou příliš nakloněni 
našemu koníčku a spíše hrozí ztrátou zaměstnání, 
tím pádem vznikají následné problémy s 
akceschopností v případě vyhlášení požárního 
poplachu. Tento problém však není na síle velitele 
JSDH obce, který zodpovídá za akceschopnost 
jednotky, ale je ho třeba řešit na jiných vyšších 
místech v naší republice. Důležité je, že se zatím 
naší jednotce podařilo vždy vyjet k zásahu, a to je 
pro nás to nejdůležitější. 

Naši spolehlivosti si  všimli jak ředitel HZS 
ÚO Opava, tak náš starosta obce Ing. Hrabovský 
(spolu se zastupitelstvem obce). Společně se snažili 
s velitelem JSDH Pustá Polom naši jednotku 
vybavit novou technikou odpovídající standartu 
hasičského vybavení pro 21. století. Jedním z  
důvodu, proč je tady nová cisternová automobilová 
stříkačka je fakt, že dojezdovost profesionální 
jednotky HZS Moravskoslezského kraje je velice 
špatná, hlavně v zimních měsících, v lepším 
případě, kdy cesty nejsou pokryté sněhovou 
pokrývkou, je dojezdovost na hranici normy a v 
případě požárů nebo záchrany lidského života, kdy 
každá minuta hraje velkou roli, je nutné naši 
jednotku zachovat a zkvalitňovat jeji zásahové 
vybavení. Proto je získání dotace a pořízení  nové 
cisternové automobilé stříkačky tak důležité. 

Dalším důkazem toho, že na naši jednotku je 
kladena zodpovědnost, je dar, který nás hodně 
potěšil. Od HZS Moravskoslezského kraje jsme 
dostali 4 kusy nových dýchacích přístrojů značky 
Dräger v hodnotě 280 000 kč. Tyto přístroje jsou 
pro hasiče velice důležité, protože pokud hasič jde 
do hořící nebo zakouřené budovy, musí použít vždy 
dýchací přístroj. 

Věřím, že všichni obyvatelé obce již 
zaznamenali to, že jejich hasiči využívají nový 
zásahový vůz. Pro ty, kteří se o automobil blíže 
zajímají jen ve zkratce: jedná se o podvozek Tatra 
815 Terrno se stálým pohonem zadních kol a 
možností připojení pohonu kol předních. Požární 
nástavbu dodala společnost THT Polička, jež se na 
tyto přestavby specializuje. Automobil s sebou vozí 
3400 l vody a 210l pěnidla. Mezi specializované 
vybavení, které stále průběžně doplňujeme, patří 
například motorová pila, elektrocentrála, 5 metrů 
vysoký osvětlovací stožár, elektrické kalové 
čerpadlo, plovoucí čerpadlo, vybavení pro likvidaci 
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bodavého hmyzu, zdravotnické vybavení, 
komínový ježek, dýchací přístroje, nepřetlakové 
protichemické obleky, ochranný oblek do vody, 
ochranné obleky proti bodavému hmyzu. K 
dispozici dále máme také standardní vybavení jako 
hadice, proudnice, ženijní vybavení, hasicí přítroje a 
mnoho dalšího. Všechny zájemce o prohlídku z řad 
mladších i těch dříve narozených po předchozí 
domluvě rádi uvidíme, vše jim ukážeme a 
vysvětlíme. 

Jednotka je schopna, co se akutní pomoci 
týče, pomoci občanům s těmito problémy: 
- pomoc občanům v případě jakéhokoliv 
požáru (požáry komínových těles, požáry lesních 
porostů, požáry dopravních prostředků, požáry 
obydlí atd.) 
- při ohrožování osob bodavým hmyzem 
(sršní, vosy, včelí roje) - provádíme jejich 
odchyt 
- likvidace následků kalamit, ať se jedná o 
spadlé stromy přes komunikaci nebo nebezpečně 
nakloněné stromy, rampouchy visící ze střech 
veřejných budov, spadlé dráty el. vedení 
- pomoc při povodních, kdy jednotka provádí 
odčerpávání vody ze zatopených sklepních a jiných 
prostor 
- vyproštění uvízlých automobilů z příkopů a 
podobně 

- záchranná osob, zvířat a majetku 
 

To vše po zavolání na linku 150 nebo 112. 
Toto jsou tísňové linky HZS České republiky, kde 
se občan v případě jakékoli krizové situace dovolá 
pomoci. Tuto linku je doporučeno volat i v případě 
pálení klestí, čímž se zabrání možnému zbytečnému 
výjezdu hasičů. 

Jednotka je schopna provést protlačení 
ucpaných kanalizací, mytí cest, kácení rizikových 
stromů. To vše po telefonické nebo osobní dohodě 
se starostou obce. 

Jednotka v roce 2009 zasahovala u 11 
mimořádných událostí, ale také u velkého počtu 
technických pomocí občanům. Oproti roku 2008, 
kdy jsme vyjížděli k 37 událostem je to určitý 
pokles, ale některé zásahy byly o to náročnější. 
Příkladem bych uvedl takzvané bleskové povodně v 
Novém Jičíně, kdy koncem června byla povolána na 
odstranění jejích následků i naše jednotka nebo 
rozsáhlý požár rodinného domu v Zátiší, kdy 
jednotka zůstala na místě události celou noc a 
prováděla dohašovací práce. Za první dva měsíce 
letošního roku jsme zatím byli vysláni k 12 
mimořádným událostem a 2 technickým pomocím 
občanům nebo zřizovateli, tedy obci Pustá Polom. 

 
Za JSDHO  Vladan Trubecký 

 
 

HISTORIE 

 
Bitevní letoun v Pusté Polomi 
 

Koncem letošního dubna za mnou přišel pan Jiří 
Demel se zajímavou knihou. Jmenuje se „Pod křídly je 
Ostrava“ autora Jaromíra Bally. Jsou zde popisovány 
jednotlivé bitvy z konce druhé světové války, týkající se 
osvobozování Ostravska a  Opavska. Je plná 
autentických výpovědí přímých účastníků popisovaných 
událostí. 

Jedna kapitola je o posledních válečných dnech 
v naší obci.  

Pro mnohé asi nebude tento  případ bitevníku z 
Pusté Polomi neznámý, ale já nejsem zdejší rodák a 
místní dějiny tak dobře neznám, ráda jsem si proto knihu 
přečetla.   

Z vyprávění očitých svědků události, pana 
Josefa Hrušky, Miroslava Pause a Františka Juchelky, se 
dovídáme, že „ k sestřelení letadla došlo asi pět dnů před 
osvobozením Pusté Polomi. Toho dne bylo poměrně 

jasno. Kolem poledne přiletěla od Opavy velká skupina 
sovětských letadel. Zaútočily na německou 
protiletadlovou baterii umístěnou na návrší, asi 300 m za 
lesním závodem. Jedno z letadel bylo zasaženo. Opsalo 
nad vesnicí kruh a mířilo přímo na baterii… Pak se 
ozvala velká rána.“… 

Pátrání pokračovalo v kronikách a dostupných 
písemnostech.  Z Ústředního archivu ministerstva 
obrany SSSR přišlo toto sdělení :  
 „23.dubna 1945 byl v Pusté Polomi sestřelen 
protiletadlovou palbou nepřítele letoun Il-2, šturmovnik, 
patřící 525. bitevnímu leteckému pluku, s posádkou pilot 
podporučík Vladimír Borisovič Semjonov, palubní 
střelec starší seržant Nikolaj Vasiljevič Tamancev… “  
Voloďa Semjonov se narodil v roce 1923 ve vesničce 
Novoselovka na Ukrajině. V útlém  dětství přišel o otce. 
Vždy chtěl být letcem, proto se po ukončení desetiletky  
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přihlásil do vojenského leteckého učiliště.  Když jeho 
vlast napadl nenáviděný nepřítel, bylo mu 18 let. Tři 
roky se připravoval na boj a přitom finančně podporoval 
svoji matku a další tři sourozence. V té době poslal 
domů svůj poslední dopis.  
„…Žiji dobře, takže se o mě nemusíte bát. A o můj život 

se nestrachujte – i tak by to bylo zbytečné. Uvidíme, jaký 
osud mě potká. Smrti hledíme do očí vždy zpříma, tak je 

to lepší, než když se jí bojíš. Často vzpomínám na vás, na 
svá školní léta, přátele a je mi líto, že jsme nemohli žít 

tak, jak jsme si představovali…“ 
Na podzim roku 1944 byl zařazen k 525. 

bitevnímu leteckému pluku. Posádka Voloďa Semjonov 
(22 let) a palubní střelec Nikolaj Tamancev (21 let) 
patřila věkovým průměrem k nejmladším. 8. dubna 1945 
byl vyznamenán Řádem rudé hvězdy za hrdinství při 
boji s nepřítelem.  
23. dubna 1945 odstartoval k další akci….  
Úryvek ze vzpomínek Nikolaje Sidorenka, přítele 

Volodi Semjonova: 
„… měli jsme za úkol zničit techniku a živou sílu  

hitlerovců před Ostravou. Němci zahájili zběsilou palbu. 
Voloďův letoun byl zasažen. Myslel jsem, že chce  

přeletět  frontu a katapultovat se, ale viděl jsem, že 
nevyskakuje. Zamířil svůj hořící letoun na postavení 

fašistických protiletadlových děl…“ 
Voloďa neváhal obětovat svůj mladý život tady, v Pusté 
Polomi. Tragické je, že o dva dny později, 25. dubna 
1945, měl odletět domů. 
Tento případ -  jeden z miliónů - je nějak jiný, nám 
blízký, nás se týkající.  
Mladý život už nikdo vrátit nedokáže, ale neměli 
bychom zapomenout. Zapomenout na to, kolik lidské 
bolesti každá válka přináší. Měli bychom tedy žít tak, ať 
si draze vykoupenou svobodu zasloužíme. 

 
 

Irča
 
INZERCE 

 
Opravy šicích strojů v bytech  zájemců 
V Pusté Polomi i okolí. Přihlaste se co nejdříve. Nabídka platí po dobu dostatečného zájmu. 
 
Volejte mezi 19,45 až 21,15 hod.na tel.číslo: 553 628 936    email: milan.miller@seznam.cz 
na mob. 776 034 373 jen SMS 
Záruky časově téměř neomezuji . 
Opravím v bytě zájemců, případně vezmu stroj do dílny.  
Ponechávám na sebe kontakt pro případný další servis. 
Benzín při této akci  neúčtuji. 
Prodej náhradních dílů. 
Přijímám objednávky i na jiné termíny. 
 
Váš mechanik šicích strojů  Milan Miller, Ratibořská 50, 747 05 Opava 5, Tel. 553  628 936, IČO 69584818 
 
KLUB DŮCHODCŮ 

 

20 let klubu důchodců v Pusté Polomi 
 
V těchto dnech se připravují pustopolomší 

důchodci oslavit 20. výročí založení klubu důchodců. 
S tímto nápadem přišla po revoluci v roce 1990 

paní Liliana vaňková a pan Rudolf Čerbák. Rozmnožili 
náborové letáčky, které se pak roznesly do všech 
domácností s důchodci v Pusté Polomi. Nadšení bylo 
veliké! Během krátké doby se přihlásilo mnoho občanů 
se zájmem o členství. 

Utvořil se první 12-ti členný výbor, který vedl 
pan Rudolf Čerbák. Našim úkolem bylo a dodne je 
ukázat našim mladším spoluobčanům, že i 
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v důchodovém věku něco dokážeme. Že se dokážeme 
v našem věku nejen bavit, ale i pracovat. Každým rokem 
pořádáme oslavy Dne matek za účasti dětí ze školy a 
svým kulturním programem. Dále je to pravidelná 
„smaženice“, nákupní zájezdy do Polska, společné 
rekreace, mikulášské večírky, společné vycházky do 
přírody s opékáním párků, brigády na úklid obce, 
návštěvy přednášek, účast na zájezdech pořádaných 
červeným křížem nebo zahrádkářským spolkem, 
návštěvou jubilantů. Nezapomínáme ani na naše 
dlouhodobě nemocné a potěšíme je návštěvou a malým 

dárkovým balíčkem. 
K dnešnímu dni máme 78 členů, což není 

mnoho. Co se nám nedaří je nábor nových členů, 
přestože je u nás mnoho důchodců v mladším věku, kteří 
by mohli naše řady posílit a dále zlepšit naši činnost. 

 
Zdenka Havrlantová  

 
 
 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATE ŘSKÁ ŠKOLA PUSTÁ POLOM                  www.skolapustapolom.cz 

 

Dražba na krmášové zábavě 2009 
Stejně jako v roce 2008, tak i v roce 2009 proběhla na krmášové zábavě dražba ve prospěch dětí z naší 
mateřské školky. Tentokrát jsme dostali 3 820,- Kč, tedy ještě o něco více než minule. Všem zúčastněným moc 
děkujeme a zároveň předkládáme vyúčtování v přiložené tabulce.  
 

Vyúčtování: 
 

 datum zápis příjmy výdaje zůstatek 

  Dražba na krmášové zábavě 2008 3400,- Kč  3400,- Kč 

1. 25.11.08 Kino Klimkovice   660,-  2740,-  

2. 3.6.09 Vstupné na zámek v Raduni  450,- 2290,- 

3. 3.6.09 Doprava autobusem do Raduně  460,- 1830,- 

4. 1.9.09 Představení Klauni v cirkuse  1500,- 330,- 

      

  Dražba na krmášové zábavě 2009 3820,- Kč  4150,- 

1. 3.12.09 Pomeranče do mikulášského balíčku  155,- 3995,- 

2. 16.12.09 Představení Klauni a vánoce  1500,- 2495,- 

3. 3.2.10 Divadlo - Kašpárkův svět  1360,- 1135,- 

      

 
Zůstatek ve výši 1135,- Kč použijeme na zaplacení představení „S Kašpárkem do světa pohádek“, které děti 
přivítá v novém školním roce 1. září 2010.  

Vlasta Kozelská 
 

Mateřská škola bude během prázdnin mimo provoz od  12. července do 20. srpna 2010.      

 
 
 

Školní jídelna bude pro cizí strávníky mimo provoz od 12. července do 30. srpna 2010. Pro cizí strávníky budeme 
opět vařit od 1. září 2010 
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SPORT 

  
Pozdrav z Grónska ... 
 
Chápu, že mrazivý pohled na sníh a skály v Grónsku působí teď v červnu 
jaksi nepatřičně, ale přesto nemohu jinak, než jej takto zveřejnit v našem 
zpravodaji. 

Tento snímek s pustopolomskou vlajkou totiž vznikl začátkem 
letošního dubna jako srdečný pozdrav pro všechny občany Pusté Polomi, 
jako pozdrav všem mým sousedům a spoluobčanům zpoza severního 
polárního kruhu. 

Zúčastnil jsem se nejtěžšího závodu v běhu na lyžích na světě, 
který se pod názvem Arctic Circle Race koná u grónského městečka 
Sisimiut. Prožil jsem sice vyčerpávající, ale přesto krásné dny a noci 
uprostřed mrazivé arktické přírody a mám na to skvělé vzpomínky.  

Takže ještě jednou posílám pozdrav, tentokrát už z tepla domova a 
děkuji vám všem, kteří jste mě podporovali psychicky a taky děkuji vám 
všem, kteří jste mi pomohli tuto cestu uskutečnit. Kromě mé rodiny to 
jsou: Aleš Krčmář, Lojza Vaňek, Petr a Marta Lazečtí a Jarek a Liduška 
Kovaříkovi. Je to fajn, mít kolem sebe takové lidi! 

Jirka Čech  
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Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@arcelormittal.com  Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz  
Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz  Václav Hrbá č udrzba@pustapolom.cz  
 
Pokud se zpravodaj nedostane k Vám dom ů, můžete si jej vyzvednout na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 15. 3. 2010 


